
Eriävä mielipide elinvoimalautakunnan kokoukseen 25.9.2024: 

Mielestäni Satamakankaalle ei tulisi rakentaa lainkaan, sillä se on arvokas luontoalue. Jos kaava 
kuitenkin etenee, niin Satamakankaan kaavassa tulee huomioida luonto Kemin strategian 
mukaisesti. Tällä hetkellä kaavassa ei ole jätetty tilaa uhanalaiselle perhoslajille. Alueella esiintyy 
myös useita lintulajeja. Mielestäni kaavaa tulisi muuttaa niin, että luonto otetaan paremmin 
huomioon ja uhanalaiselle perhoslajille jää elintilaa eikä se jää rakennusten alle. Myös esim. Meri-
Lapin Lintutieteellinen yhdistys on ottanut kaavaan kantaa ja toivoo, ettei alueelle rakennettaisi. 
Jos kaava etenee, niin yhdistys toivoo, että lopullisessa kaavassa otetaan linnustonsuojelulliset 

näkökohdat huomioon  
esim. alkuperäisessä kasvillisuudessaan olevia metsäkäytäviä ja –puistoja taltioimalla sekä  
rannan suojametsää säilyttämällä. 
 
Kemin kaupungin sivuilla lainatussa tekstissäkin päätöksenteon tulee ottaa huomioon luontoarvot: 
 
"Kemin kaupunki sitoutuu ympäristön pilaantumisen ehkäisyyn, jatkuvaan ympäristönsuojelutason 
parantamiseen, lainsäädännön sekä muiden ympäristövelvoitteidensa täyttämiseen. Kaikessa 
Kemin kaupungin suunnittelussa, toiminnassa ja päätöksenteossa huomioidaan 
ympäristövaikutukset. Vastuu ympäristöasioiden huomioon ottamisesta osana työtehtäviä ja 
päätöksentekoa kuuluu kaikille Kemin kaupungin työntekijöille ja luottamushenkilöille. Kaupungin 
ympäristöpolitiikka ohjaa myös tytäryhtiöiden, palveluntuottajien ja muiden sidosryhmien 
toimintaa. 
 
Ympäristöpolitiikka hyväksytään kaupunginvaltuustossa. Ympäristöpolitiikan toteuttaminen 
sisällytetään kaupungin talousarviosuunnitteluun ja vuosittaisiin käyttösuunnitelmiin ja ohjelmiin. 

Tavoitteiden ja toimenpiteiden toteutumista seurataan vastuualueittain ja niistä raportoidaan 
kaupunginvaltuustolle tilinpäätöksen yhteydessä." 


